

New global report: depression predominant cause of illness and disability among adolescents

New global report: depression predominant cause of illness and disability among adolescents

A new WHO report, "Health for the worlds adolescents, brings together, for the first time, all the WHO guidance on the full spectrum of health issues affecting adolescents.
Although adolescents are often thought of as a healthy group, many die prematurely from accidents, suicide, violence and other illnesses that are either preventable or treatable. Many more suffer chronic ill health and disability.
In addition, many serious diseases in adulthood have their roots in adolescence. For example, tobacco use, sexually transmitted infections including HIV, and poor eating and exercise habits may lead to illness or premature death later in life.
The report reveals that depression is the predominant cause of illness and disability for both boys and girls aged 10 to 19 years. The top 3 causes of adolescent deaths globally are road traffic injuries, HIV/AIDS and suicide. The report recommends key actions to strengthen the ways countries respond to adolescents physical and mental health needs.
Include adolescents in policy making
Adolescence is an important time for laying the foundations of good health in adulthood, and the determinants of adolescent health are now much better understood. The social values and norms of the immediate family, peer groups and school environments may expose adolescents to risk, as well as protect them. The challenge for policy is to tip the balance between risk and protection in favour of well-being and away from behaviour that may undermine health.
At the 64th session of the WHO Regional Committee for Europe in September 2014, the 53 Member States of the WHO European Region will discuss a strategy for child and adolescent health together with an action plan for child maltreatment. The strategy highlights the need to involve adolescents in decision-making to ensure that the programmes and services aimed at this population group meet their needs.

Weltgesundheitsorganisation (WHO)
Marmorvej 51
DK-2100 Kopenhagen
Dänemark
Telefon: +45 45 33 70 00
Telefax: +45 45 33 70 01
Mail: postmaster@euro.who.int
URL: <http://www.euro.who.int/>

Pressekontakt

Weltgesundheitsorganisation (WHO)

DK-2100 Kopenhagen

euro.who.int/
postmaster@euro.who.int

Firmenkontakt

Weltgesundheitsorganisation (WHO)

DK-2100 Kopenhagen

euro.who.int/
postmaster@euro.who.int

Die WHO wurde 1948 mit dem Ziel gegründet, für alle Völker das höchstmögliche Gesundheitsniveau zu erreichen. Mit ihren 194 Mitgliedstaaten ist die WHO federführend in globalen Gesundheitsfragen und in der Gestaltung der Forschungsagenda für Gesundheit, im Aufstellen von Normen und Standards und in der Formulierung evidenzbasierter Grundsatzoptionen. Die WHO bietet ihren Mitgliedstaaten fachliche Unterstützung, sie überwacht und bewertet gesundheitliche Entwicklungen, sie unterstützt medizinische Forschung und leistet Soforthilfe bei Katastrophen. Die WHO setzt sich weltweit für bessere Ernährung und für eine Verbesserung der Wohn- und Arbeitsbedingungen sowie der sanitären Verhältnisse ein. Ihr Hauptbüro ist in der Schweiz in Genf angesiedelt. Sechs Regionalbüros sind über die ganze Welt verteilt. Die WHO arbeitet in einem zunehmend komplexen und sich rapide verändernden Umfeld. Gesundheitspolitik ist heute weniger deutlich von anderen Bereichen zu trennen und sie erreicht inzwischen auch die Sektoren, die Auswirkungen auf gesundheitliche Chancen und Ergebnisse haben können. Die Agenda der WHO angesichts solcher Herausforderungen enthält sechs Punkte:
zwei gesundheitliche Ziele: Förderung der Entwicklung und Förderung der Gesundheitssicherheit;
zwei strategische Bedürfnisse: Stärkung der Gesundheitssysteme und Nutzbarmachung von Forschungsergebnissen, -daten und -erkenntnissen);
zwei operative Ansätze: Ausweitung der Partnerschaften und Verbesserung der Leistung.